

Title (en)

Procedure for varying the curvature of the toe-end of hoses sewn with a toe-end sewing machine and device for realizing the said procedure.

Title (de)

Verfahren zum variieren der Wölbung der mit einer Fussitzennähmaschine genähten Strumpffusspitze und Vorrichtung zur Durchführung des genannten Verfahrens.

Title (fr)

Procédé pour varier la courbure de la pointe cousue des bas avec une machine à coudre les pointes et dispositif pour mettre en oeuvre ledit procédé.

Publication

EP 0501927 A1 19920902 (FR)

Application

EP 92830054 A 19920205

Priority

IT FI910039 A 19910226

Abstract (en)

To modify the curvature of the seam of the toe end of stockings with a toe-end sewing machine, there are used, in correspondence with a rotating circular horizontal plane for supporting the flattened stocking toe end to be sewn, with a coaxial plate located above it, having a vertical movement and rotating integrally therewith in order to hold the toe end of the stocking in place during sewing: - means (14, 16) for grasping at a plurality of points separately the free end of the stocking toe end to be sewn, which projects beyond the rotating sewing plane (4); - pneumatic means for respectively activating and deactivating the stocking-grasping means (14, 16); - means for imparting to said stocking-grasping means (14, 16) a rectilinear forward movement in the longitudinal direction of the stocking with the effect of movement away from the sewing plane (4) in order to obtain a tensioning, that is to say an elastic elongation, of the fabric of the toe end of the stocking grasped by the grasping means (14, 16) and respectively with the effect of movement towards the rotating sewing plane in order to obtain the rectilinear return movement of the stocking-grasping means into the initial position, after the grasp on the stockings has been released; - means for synchronising the actions of the stocking-grasping means with those of said plate of the toe-end sewing machine. <IMAGE>

Abstract (fr)

Pour modifier la courbure de la couture de la pointe des bas avec une machine à coudre les pointes, on utilise, en correspondance d'un plan horizontal circulaire tournant pour supporter la pointe aplatie à coudre du bas, avec plateau coaxial situé au-dessus, à mouvement vertical et tournant solidairement pour maintenir en place la pointe du bas pendant la couture: des moyens (14,16) pour saisir en plusieurs points, séparément, l'extrémité libre de la pointe aplatie à coudre du bas et qui fait saillie au-delà du plan tournant de couture (4); des moyens pneumatique pour activer et respectivement désactiver lesdits moyens (14,16) de prise du bas; des moyens pour imprimer auxdits moyens (14,16) de prise du bas un mouvement aller rectiligne dans la direction longitudinale du bas dans le sens de l'éloignement par rapport au plan de couture (4) pour obtenir une mise en tension, c'est-à-dire un allongement élastique, du tissu de la pointe du bas qui a été saisie par les moyens de prise (14,16) et respectivement dans le sens de rapprochement du plan tournant de couture pour obtenir le mouvement rectiligne de retour dans la position initiale des moyens de prise du bas après avoir relâché la prise du bas; des moyens pour synchroniser les interventions des moyens de prise du bas avec celles dudit plateau de la machine à coudre les pointes. <IMAGE>

IPC 1-7

D05B 23/00

IPC 8 full level

A41B 11/14 (2006.01); **A41B 11/00** (2006.01); **D05B 23/00** (2006.01); **D06C 5/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

D05B 23/009 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] EP 0204058 A1 19861210 - SOLIS SRL [IT]
- [A] US 4133280 A 19790109 - TAKATORI OSHO, et al
- [A] FR 1545731 A 19681115 - NITTEX AG

Cited by

EP0802271A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0501927 A1 19920902; EP 0501927 B1 19950726; CA 2061776 A1 19920827; DE 69203625 D1 19950831; DE 69203625 T2 19960418;
IT 1246679 B 19941124; IT FI910039 A0 19910226; IT FI910039 A1 19920826; JP H06198089 A 19940719; US 5207165 A 19930504

DOCDB simple family (application)

EP 92830054 A 19920205; CA 2061776 A 19920225; DE 69203625 T 19920205; IT FI910039 A 19910226; JP 7537092 A 19920226;
US 84206492 A 19920226